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Слов�чк� нов� 
конт�кт �мб�с�д�
НАТО у Србији

Уамбасади Чешке, 11. децембра, одржана је свеча-
на предаја дужности контакт амбасаде НАТО у
Србији амбасади Словачке. Том приликом амбаса-

дор Словачке Јан Варшо преузео је мандат од амбаса-
дорке Чешке Хане Хубачкове.

Свечаности су присуствовали помоћник министра
за политику одбране Мирослав Јовановић, заменик
начелника Генералштаба генерал-мајор Милан Бјелица,
представници министарстава одбране и спољних посло-
ва, Војске Србије и војнодипломатског кора.

Амбасадорка Хубачкова захвалила је на сарад-
њи и подршци, напомињући да је Србија постигла
одличне резултате у сарадњи с НАТО. 

Нови мандатар, амбасадор Варшо, истакао је да
ће Словачка, наредне две године, као контактна
амбасада НАТО, покушати да настави добру сарад-
њу какву је имала Чешка у протеклом мандату.

– Безбедност и одбрана део су државне полити-
ке и на том пољу драго нам је што су колеге из Чешке
постигле напредак у оквиру Програма Партнерство
за мир. Ми ћемо наставити ту сарадњу с Министар-
ством одбране, Министарством спољних послова,
Народном скупштином Србије и неким невладиним
организацијама, не само у мултилатералној него и у
билатералној сарадњи – истакао је амбасадор Сло-
вачке.

Амбасада Чешке од 1. јануара 2009. године оба-
вљала је функцију контактне амбасаде НАТО у Срби-
ји и имала кључну улогу у преносу информација изме-
ђу НАТО Сектора за јавну дипломатију и партнерске
земље.ƒ

С. А.

Уч�њу н� д�љину 
у сист�му одбр�н�

Уанекс сали Дома Гарде на Топчидеру данас је почео други
стручни скуп „Учење на даљину у Министарству одбране и

Војсци Србије“. 
Ректор Универзитета одбране генерал-потпуковник проф.

др Миодраг Јевтић, на другом стручном скупу „Учење на даљину
у Министарству одбране и Војсци Србије“ представио је развој и
положај Универзитета у систему одбране, његов положај у систе-
му образовања и истакао да је данас најпрофитабилније улагати
управо у образовање. 

– Одређене области које не захтевају практичан рад могу се
организовати као курсеви који се реализују путем интернета.
Полазници прате курсеве с радног места или од куће без одсу-
ства с посла. Трошкови усавршавања образовања значајно се
смањују. Може да се школује значајно већи број полазника и сви
имају једнаке могућности за школовање. Затим, потребан је
мањи број наставника, и то је веома битно јер је наставник
доступнији полазнику – нагласио је ректор Јевтић.

Начелник Центра за симулације и учење на даљину пуков-
ник др Горан Шимић је посебно поздравио госте из Норвешке,
сараднике на заједничком пројекту, без којих би тешко успели
да постигну резултате у тако кратком временском року.

Повод за организовање скупа је информисање носилаца
функција планирања и реализације обуке и образовања у Мини-
старству одбране и Војсци Србије с резултатима реализације
пројекта учења на даљину и плановима за имплементацију у циљу
унапређења процеса усавршавања и оспособљавања професио-
налних припадника система одбране.

Циљ пројекта увођења учења на даљину у образовни про-
цес припадника система одбране је осавремењивање војног
образовања посредством примене напредних, првенствено
информатичких технологија и омогућавање учења на даљину као
једног од савремених система реализације наставе. ƒ С. А.

Конф�р�нциј� биох�мич�р�
н� ВМА

Научна конференција биохемичара посвећена животу и
делу доктора Ивана Беркеша, одржана је на Војно медицин-
ској академији (ВМА) у организацији Института за медицин-
ску биохемију ВМА, Друштва медицинских биохемичара
Србије и Института за медицинску биохемију Клиничког цен-
тра Србије. ƒ



Начел ник Вој не ака де ми је, гене рал-мајор Мла ден
Вуру на, у име мини стра одбра не Алек сан дра Вучи ћа, уру -
чио је начел ни ку Вој не ака де ми је Гене рал шта ба Ору жа -
них сна га Руске Феде ра ци је, гене рал-пот пу ков ни ку Ан -
дре  ју Вита ље ви чу Тре тја ку, вој ну спо мен-меда љу за до -
при нос систе му одбра не Репу бли ке Срби је.

Медаљa је уру че на у Москви, 7. децем бра, на све ча -
но сти пово дом обе ле жа ва ња 180 годи на од осни ва ња
Вој не ака де ми је Гене рал шта ба Ору жа них сна га Руске
Феде ра ци је. ƒ

Визија безбедносне
политике

Наставак реформе сектора безбедности важан је за даљу
демократизацију Србије, као и читавог региона Запад-

ног Балкана, а тај процес отежан је економском кризом и
смањењем улагања у оружане снаге, због чега је неопходно
по већати ниво регионалне и сарадње са евроатлантском
заједницом, закључци су конференције „Чија безбедност,
чија права” коју је организовао Београдски центар за без-
бедносну политику.

– Представници старе и нове власти који су учествова-
ли на овом скупу сложили су се да су политичари узрок недо-
вољних реформи. Занимљиво је да су и политичари и профе-
сионалци запослени у безбедносним институцијама, али и
новинари и активисти, истакли да грађанско друштво може
значајно да допринесе процесу реформи – истакла је дирек-
торка БЦБП Соња Стојановић Гајић.

Отварајући први дан конференције, шеф делегације ЕУ
у Србији Венсан Дежер је истакао да је дошло до смиривање
безбедносних изазова на Балкану и у Србији, и да претње
нису више спољашње природе него унутрашње.

– Главни безбедносни ризици су интерно расељена
лица, организовани криминал и борба против корупције.
За Србију је веома важна департизација друштва и осна-
живање надзорне улоге парламента у области безбедно-
сти, као и значајна улога Уставног суда и правосуђа. Сек-
тор безбедности је део преговора о чланству у ЕУ, у погла-
вљима 24 и 31, а од будућих чланица се очекује да пошту-
ју одређене принципе који се пре свега односе на контро-
лу безбедносног сектора и поштовање људских права и
владавину права - указао је Дежер.

Дводневна конференција окупила је више од 130 бив-
ших и актуелних доносилаца одлука, запослених у безбед-
носним институцијама, дипломата, независних експерата,
истраживачких новинара и студената из земље и иностран-
ства. Највећа вредност коју је скуп донео је дискусија неис-
томишљеника из политичких партија која је указала на непо-
стојање консензуса о визији будућих реформи у сектору
безбедности.

Конференција је једна од бројних активности коју је Бео-
градски центар за безбедносну политику, ранији Центар за
цивилно-војне односе, организовао поводом обележавања
15 година успешног рада у области безбедности и унапређе-
ња безбедносне политике Србије. ƒ

У оквиру кандидатуре Центра за усавршавање кадрова
АБХО за добијање статуса партнерског центра за обуку и
едукацију са НАТО школом из Оберамергaуа, у дводневној
посети Команди за обуку боравио је саветодавни тим
НАТО-а. 

Седмочлану делегацију предводио је Жан Д’Адријан из
команде НАТО из Брисела. 

Саветодавни тим посетио је ЦУК АБХО у Крушевцу, а
радне групе размотриле су правне захтеве и претпоставке
за добијање статуса партнерског центра.

НАТО делегацију у касарни „Топчидер“ примио је
начелник штаба Команде за обуку бригадни генерал Мла-
ђен Нишевић. ƒ

Деле га ци ја Слу жбе без бед но сти лето ва у ави ја ци ји
ору жа них сна га Руске Феде ра ци је, коју је пред во дио
заме ник начел ни ка слу жбе Вик тор Соро чен ко, бора ви ла
је у тро днев ној посе ти Коман ди Вазду хо плов ства и ПВО. 

Циљ посе те је успо ста вља ње ини ци јал них дого во ра
за буду ћу сарад њу и начин при ме не иску ста ва ору жа них
сна га Руси је у обла сти без бед но сти лете ња, у дома ћем
вој ном вазду хо плов ству. ƒ

Вој н� спо м�н-м�д� љ� 
руској Вој ној �к� д� ми ји 

Руск� д�л� г� ци ј� 
у пос� ти ВиП ВО

Пос�т� с�в�тод�вног 
тим� НАТО


